
Faggruppelandsmødet  
 

Jeg deltog i faggruppelandsmødet 26-27 april for første gang. 
Jeg havde forventninger om at komme hjem med en masse ny viden, om 

hvordan der arbejdes i andre dele af landet, samt ideer til hvordan vi kan 
forbedre tingene. 

 
Da jeg er social og sundhedsassistent sad jeg naturligvis i assistenternes 

faggruppe. 

 
Det der blev ivrigt drøftet var de besparelser, der er på landsplan, både 

regionalt og kommunalt. Vi drøftede, hvor udfordret vi er på tid og 
registreringer.  

 
Social og sundhedsassistenterne har det svært på nogle af landets sygehuse, 

fordi der i stedet ansættes sygeplejersker. Vi drøftede vigtigheden i at fortælle, 
hvad det er vi kan, og hvilke kompetencer vi har i forhold til andre faggrupper. 

Sygehus Sjælland kører en kampagne sammen med FOA for at synliggøre 
vores faggruppe ” brug for flere hænder” prøv en social og sundhedsassistent. 

Vi havde oplæg omkring praktikvejleder funktionen nu hvor de nye 
uddannelser er startet. Der var stor forskel på, hvordan vi arbejder som 

vejledere i de forskellige kommuner og regioner. I Åbenrå kommune har 
praktikvejlederne 49% af deres arbejdstid til vejledning. Til sammenligning har 

vejlederne i Esbjerg kommune fastlagt 1 time i ugen til vejledning. 

Der var også stor forskel på aflønning. 
Dette er blot et udpluk af de mange interessante drøftelser, vi havde i løbet af 

de to begivenhedsrige dage. 
Jeg ser frem til næste års møde. 

 
Med venlig hilsen 

Didde Jensen 
 
  

 


